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Milí športoví priatelia,  

máme za sebou „pandemické, tzv. covidové“ majstrovstvá Európy v plaveckých športoch, ktoré sa 

zapíšu do dejín nielen pre svoju unikátnosť, odohrávali sa z bezpečnostných dôvodov v uzavretej 

„bubline“ bez divákov, ale aj pre nerovnaké podmienky prípravy športovcov jednotlivých krajín Európy 

na podujatie.  Slovensko žiaľ patrilo počas pandémie v oblasti športu medzi krajiny, kde každý hľadal 

spôsob ako zachrániť svoj šport pred totálnym kolapsom. Ak iné suchozemské športy riešili náhradu 

tréningov pre svojich športovcov počas pandémie v exteriéri a neskôr už v malom počte 

v telocvičniach, bazény na Slovensku ostali od októbra 2020 až do mája 2021 (sedem mesiacov) 

zatvorené. Plavecké športy patrili medzi najviac postihnuté športy a preto sme sa nemohli iba nečinne 

prizerať ako náš šport krváca. Už počas prvej vlny pandémie som v marci začal intenzívne rokovať  

s prezidentom SOŠV pánom A. Siekelom a generálnym sekretárom SOŠV J. Libom, či by bolo možné 

vytvoriť v Olympijskom tréningovom centre XBS Šamorín tzv. národné tréningové karanténne centrum, 

kde by sa  športovci olympijských športov pripravovali na svoje vrcholné podujatia a predovšetkým na 

OH Tokio 2020. SOŠV spolu s vedením XBS Šamorín mali už v apríli 2020 pripravený podrobný materiál 

s vypracovanými bezpečnostnými opatreniami pre vznik národného karanténneho centra a spoločne 

sme žiadali vládu, resp. Fond na podporu športu o pomoc pri spolufinancovaní prípravy športovcov 

počas pandémie. Nakoľko sa šport na Slovensku po troch mesiacoch lockdownu ako tak rozhýbal a nik 

sa nepripravoval na druhú vlnu pandémie, ostali aj plány otvorenia národného karanténneho 

športového centra v šuflíku. Keď druhá vlna pandémie zasiahla Slovensko ešte väčšou silou a začali 

v tisíckach umierať ľudia, bolo to už s plaveckým športom  tak vážne, že sme už nemohli čakať na pomoc 

iných športových zväzov a rozhodol som sa bojovať v mene SPF samostatne hoc som vedel, že nás to 

bude stáť všetky financie, ktoré sme od štátu na činnosť dostali. Veľmi si vážime prístup prezidenta 

SOŠV pána Siekela a spolu s ním štátneho tajomníka pre šport pána Husára,  ktorí po rokovaniach 

s hlavným hygienikom p. Mikasom dali nakoniec karanténnemu centru zelenú.  Aj keď počty 

športovcov, ktorými sme museli naplniť spomínané stredisko boli z hľadiska financií a nárokov na 

organizáciu vysoké, nemali sme inú možnosť, ak sme  chceli zachrániť plavecké športy. Viac 

podrobností k téme v článku:   Prezident Slovenskej plaveckej federácie Ivan Šulek žiada v otvorenom 

liste o sprístupnenie bazéna na tréning reprezentantov | Slovenský olympijský tím (olympic.sk)   Kým 

sa spočiatku niektorí naši reprezentanti pripravovali s osobnými trénermi v okolitých krajinách, ktoré 

nám ešte nedali stopku, tušil som že s počtom pribúdajúcich prípadov úmrtí v našej krajine to nebude 

mať dlhú životnosť, čo sa aj potvrdilo. Koncom roka sme získali neslávne prvenstvo v najvyššom počte 

úmrtí na svete a tu už sa o podmienkach pre náš šport nedalo vôbec uvažovať, čím sme ostali odrezaní 

aj od okolitých krajín.  Moje veľké poďakovanie patrí Národnému olympijskému tréningovému centru 

X-bionic Sphere v Šamoríne, ktoré pre našich športovcov vytvorilo doma v bezpečí excelentné 

podmienky. Maximálne sme využili dva špičkové a žiaľ na Slovensku jediné bazény, ktoré spĺňajú 

medzinárodné kritériá, kvalitne vybavené regeneračné centrum, posilňovne a miestnosti na dištančné 

štúdium pre našich športovcov. Musím pochváliť vedenie XBS aj za pestrú stravu, pohodlné ubytovanie 

a kultúrno – spoločenské vyžitie v areáli centra. Vďaka tomuto centru sme mohli zorganizovať 

v najťažších podmienkach aj súťaže, bez ktorých by samotný tréning nedával športovcom zmysel 

a určite by sme ani na majstrovstvách Európy nemali také zastúpenie. Vysokú technickú úroveň mali 

vďaka podmienkam vytvoreným v XBS najstaršie plavecké preteky na Slovensku už 59. ročník Veľkej 

ceny Slovenska,  organizované Slovenskou plaveckou federáciou,  ktoré nezastavila ani pandémia. 

Nemožno zabudnúť ani na to, že bez prípravy v XBS Šamorín by aj olympijská kvalifikácia vo vodnom 

póle žien,  ktorá sa uskutočnila v januári 2021 v Taliansku, bola bez našej účasti. Svoj domovský stánok 

na kvalitnú prípravu mali v XBS po celý čas aj reprezentanti umeleckého plávania (akvabely). 

https://www.olympic.sk/clanok/prezident-slovenskej-plaveckej-federacie-ivan-sulek-ziada-v-otvorenom-liste-o-spristupnenie
https://www.olympic.sk/clanok/prezident-slovenskej-plaveckej-federacie-ivan-sulek-ziada-v-otvorenom-liste-o-spristupnenie


Pozitíva, ale aj poučenie sa z vystúpenia našich športovcov na ME: 

-  Kladne hodnotím spoločnú prípravu našich najlepších reprezentantov v kvalitných 

podmienkach, čo sa odzrkadlilo na počte športovcov so splnenými kvalifikačnými limitmi na 

podujatie ME -  celkovo 15 plavcov, 5 športovcov umeleckého plávania a po jednom 

účastníkovi v skokoch do vody a v diaľkovom plávaní. Počet 22 športovcov bude patriť 

medzi najvyššie počty účasti na Európskom podujatí. Je potrebné preto do budúcna využiť túto 

cennú skúsenosť zo spoločnej prípravy TOP reprezentantov pred vrcholným podujatím. 

- Súťaže plaveckých štafiet, ich umiestnenia  a  slovenské rekordy sú prísľubom pre našu 

reprezentáciu, nakoľko motivujú športovcov aj ku kolektívnemu cíteniu a budovaniu tímu v 

SPF, avšak bude potrebné zamerať sa na cieľavedomú, dlhodobú prácu výberom tých 

najvhodnejších typov pre konkrétne disciplíny. 

- Limity splnil veľký počet mladých talentovaných športovcov, ktorých budeme musieť správne 

podchytiť, aby po absolvovaní veľkých pretekov, kde sme nepatrili medzi najlepších, skôr 

naopak, nestratili motiváciu robiť svoj šport naďalej. 

- Prekonané slovenské a osobné maximá našich reprezentantov v plávaní, umeleckom plávaní, 

diaľkovom plávaní a v skokoch do vody na ME sú príjemnou skutočnosťou a ocenením 

spoločnej práce športovcov a ich trénerov, no naše umiestnenia nám nastavujú pravé zrkadlo, 

kde sa nachádzajú naše výkony v porovnaní s konkurenciou. Kým my napredujeme, iní 

napredujú rýchlejšie, preto musíme hľadať spôsoby ako to zmeniť aby sme  začali  konkurenciu 

dobiehať.  

- Vážim si a kladne hodnotím potvrdenie  športovej  výkonnosti aj napriek zdravotným a iným 

komplikáciám u našich najlepších a „služobne“ najstarších plavcov, od ktorých sme očakávali 

najlepšie umiestnenia.  Aj napriek ich Slovenským, osobným či vyrovnaným rekordom, tieto  

nestačili na konkurenciu a žiaľ ani naše semifinálové očakávania sa nenaplnili. Výnimkou boli 

iba reprezentanti z umeleckého plávania, ktorí majú síce podstatne nižšiu konkurenciu, ako 

plavci, avšak ich finálové umiestnenia potešili.  Ak budeme chcieť dobehnúť  konkurenciu, 

budeme musieť v SPF  sprofesionalizovať našu najužšiu špičku, lebo ako sme sa mali možnosť 

presvedčiť, súčasné podmienky na špičku v Európe sú už vonkoncom nevyhovujúce. 

- Kladne hodnotím aj našu účasť v skokoch do vody a v diaľkovom plávaní, kde je rovnako ako 

v umeleckom plávaní síce nižšia konkurencia, ale o to je kvalitnejšia a naši reprezentanti si 

zaslúžia obdiv a poďakovanie už za to, že sa nezľakli a bojovali s konkurenciou, ktorá má pre 

tieto dva športy diametrálne odlišné podmienky ako my na Slovensku. V prípade skokov do 

vody je to „nulová infraštruktúra“,  aj preto naša skokanka ostáva v zahraničí a naopak 

v diaľkovom plávaní poveternostné podmienky, alebo chýbajúce more nedávajú veľkú šancu, 

aby sme mali špecialistov na tento pekný šport. Bazénoví plavci si iba odskočia na tieto 

disciplíny.   

- Máme stále veľké rezervy v našej práci a určite vieme čo zmeniť, aby sme dobehli okolité 

krajiny. Chceme sa v  SPF viac zamerať na prácu s mládežou, ktorá v čase pandémie najviac 

utrpela, musíme pomáhať trénerom v kluboch, aby dostávali vzdelanie ktoré si zaslúžia. 

- V reprezentácii nám chýba prepracovaný systém a profesionálne personálne zabezpečenie so 

sociálnymi istotami a podmienkami, ktoré budú zárukou úspešnosti.  

Záverom si dovolím poďakovať všetkým zúčastneným športovcom za ich bojovné výkony a celému 

realizačnému tímu, vrátane osobných trénerov, ktorí sa nemohli ME zúčastniť za ich odvedenú prácu, 

ktorú si veľmi vážim. 

 

        Ivan Šulek – prezident SPF 


